
 

KØBENHAVNS KOMMUNE 

Børne- og Ungdomsborgmesteren 

 

Safia Ullah Skadhauge 
Slusevej 24 
2300 København S 
 
e-mail: safia_ullah@hotmail.com 

19. december 2017 
 
Sagsnr. 
2017-0396836 
 
Dokumentnr. 
2017-0396836-4 

Rådhuset 

 

1599 København V. 

 

Telefon 

3366 2000 

 

E-mail 

borgmester@buf.kk.dk 

 

EAN nummer 

5798009386182 

 

Kære Safia Ullah Skadhauge 
 
Tak for dit brev fra den 5. december 2017, hvor du skriver til mig og 
resten af Børne- og Ungdomsudvalget om dine bekymringer omkring, 
hvordan en ny skolestruktur i Ørestad vil påvirke Ørestad Skole og 
nærmiljøet i bydelen.  
 
Det glæder mig først og fremmest at læse om dit engagement for 
Ørestad Skole og dine gode ambitioner for Ørestad som bydel. Jeg har 
modtaget flere breve fra engagerede forældre til skolebørn i Ørestad, 
der udtrykker bekymringer vedrørende en ny skolestruktur.  
 
Vi står dog i den situation, at der er et stigende antal børn og unge i 
Ørestad, og at der skal findes langsigtede løsninger på 
kapacitetsudfordringerne. Derfor har min forvaltning også undersøgt 
mulighederne for, at udbygge henholdsvis Kalvebod Fælled Skole og 
Ørestad Skole samt ombygge Ørestad Skole til en overbygningsskole, 
da det vil løse kapacitetsbehovet.  
 
Samtidig er forvaltningen og jeg meget opmærksomme på, at der 
findes nogle gode løsninger til gavn for jer beboere i Ørestad. Derfor 
er bydelens skoler, fritidshjem samt lokaludvalg og borgere også 
blevet inddraget af flere omgange siden vinteren 2016/2017. Senest 
har forvaltningen været i dialog med skolebestyrelserne på Kalvebod 
Fælled Skole og Ørestad Skole, hvor de forskellige scenarier for en ny 
skolestruktur blev drøftet. Her blev skolebestyrelsesrepræsentanterne 
bedt om at inddrage deres bagland og derefter sende et høringssvar på 
scenarierne.  
 
Inddragelsesforløbet og de mange tilkendegivelser har været med til at 
kaste lys over bydelens behov samt fordele og ulemper ved de 
forskellige scenarier. Noget udvalget og jeg sætter stor pris på, da det 
har givet os mulighed for at træffe en beslutning på et oplyst grundlag.  
 
Den 6. december 2017 besluttede udvalget og jeg, at der skal bygges 
en ny selvstændig skole i Ørestad. Det betyder, at Ørestad Skole ikke 
bliver en overbygningsskole. En beslutning der var bred enighed om i 
udvalget.  
 
I slutningen af januar 2018 vil forvaltningen afholde et borgermøde 
om, hvordan den nye skolebygning kan anvendes udenfor 



 
 

Side 2 af 2 

undervisningstid. Du og andre forældre skal være mere end 
velkommen til at deltage på borgermødet.  
 
Tak, fordi du tog dig tid til at skrive til mig og resten af Børne- og 
Ungdomsudvalget. 
 
 
Med venlig hilsen 

 
Pia Allerslev  


